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Neste møte? 

 

……………………………………………………………………………………………………… 

 

Saksliste 
 
2/2023 Jordbruksforhandlingene 
Det opprinnelige forslag i fra Siv og Eirik: 
Miljøtilskudd til ull.  
Kriterier: 

- Må være berettiget beitetilskudd (krav om å være berettiget tilskudd for 
utmarksbeite blir for strengt) 

- Dersom bonden også leverer inn ulla si (all ull, eller minimum en gitt 
prosent?) slik at den blir klassifisert av godkjent ullklassifisør, og mer enn 
30 % (?) havner i enerklassene, kan han/hun søke om dette 
miljøtilskuddet for det antallet bonden har søkt om beitetilskudd for.  

Ved å koble ull og beite får man inn to positive miljøfaktorer. Ytterligere 
stimulering av beiting/kulturlandskapspleie og ull som et miljøprodukt.  



Ved å koble det til ull av 1. klasse (ikke ta med H1?) vil man stimulere til 
klipping av sau to ganger i året (spesielt spælsau). Det er bra for dyrevelferden, 
og man vil få økt fokus på god ullhåndtering.  
Det er et problem med å sette krav om klassifisering av godkjent ullklassifisør. 
En del slakterier har ikke dette, også noen av de store. Noen av dem pakker ulla 
i sekker, setter på produsentnummer, og sender dem til godkjent ullstasjon. 
Dette er ikke noe problem. Vi mister sporing på individnivå, men vi har 
fremdeles sporing på produsentnivå. Andre slakterier igjen gjør en slags 
klassing, eller de vurderer ulla på grupper av dyr. Så betaler de bonden for det. 
Ulla blir så pakket i store sekker og sendt til godkjent ullstasjon, med det 
enkelte slakteri som «produsent». Da mister man også sporbarhet til bonde. 
Dette må vi tenke gjennom, da det kan skape rabalder.  
Eirik og jeg tror dette må søkes om i oktober, og at man legger ulldata for 
ullåret til grunn, ikke kalenderåret. I praksis begynner ullstasjonene med 
«blanke ark» når de kommer tilbake etter sommerferien, slik at man da får 
riktigere mengder ull. 
Forslaget ble diskutert. Godt forslag 
Spørsmål som kom opp og ble diskutert: 

- Er det riktig tidspunkt å søke i oktober samtidig med beitetilskuddet? 
- Det er viktig å ikke blande sammen ulltilskudd og beitetilskudd, farlig da 

alt kan falle i en pått. 
- Kan det by på problemer for de som glemmer å levere ulla et år og som 

leverer mere året etter? Det er også de steder hvor inntransport av ull 
foregår bare 1X  per år. Bør det hentes 2x per år? 

- Hvordan faller dette ut ved kvalitetsforskjeller, fra de som har god ull til 
de som har villsau? 

- Viktig å ikke lage et for komplisert regelverk 
 
Vedtak: Forslag til Jordbruksforhandlingene, miljøtilskudd tas opp igjen på 
første rådsmøte. 
……………………………………………………………………………………………………………………… 
 
På forrige teamsmøte fikk: 

- Eirik i oppgave å prate med Norilia, Marion Tviland og høre hva hun 
tenkte om forslaget 
Her ble det prat om ESA domstolen og saken der, som nå var sendt 
videre til EFTA.  

- Siv i oppgave å prate med Landbruksdirektoratet ved Ingeborg Seip 
 



Ingeborg Seip ga utrykk for at hun syns det var et godt forslag, men at hun 
trodde det ikke var så enkelt å få til en ny ordning. Så spurte Siv om Ingeborg 
hadde noe annet forslag.  
Hun informerte om at det var mulighet for å øke satsene på tilskuddet men 
ikke å forandre ordningene. 
 
Else kom med nytt todelt forslag: 

1. Øke satsene med info og grunnlag for hvorfor; med info om KPI og 
utviklingen, klippeprisen og fordel av bedre ullkvalitet på klippt ull og 
bedre dyrevelferd ved 2 x klipp per år. 
Viktig også å øke satsene totalt for tilskuddet.   

2. Er det mulig å rette et tilskudd opp i mot RMP, regionalt miljøprogram, et 
miljøtilskudd på ull? Bruke forslaget som Siv og Eirik lagde og dreie det 
opp i mot RMP? Kan vi ha en påvirkningsmulighet der og med lokal 
fordeling? 
I dag med stort fokus på miljø kan det være en fornuftig tanke. Kan 
ulltilskudd knyttes opp mot klimavennlige og miljøvennlige tiltak? Men 
må det da rettes mot utmarksbeite? Dette vil nok ikke bli godt mottatt av 
de fylkene som ikke har eller har lite utmarksbeit, Østfold, Vestfold og 
Rogaland. 
Kan det være mulig at dette kan gjelde øybeiting? 
Er ull på samme måte knyttet opp mot CO2 lagring som for skog? 
Da kan dette også ha betydning på innmarksbeite. Viktig med riktig 
ordlegging i en søknad her. 
 

Det var stor stemning for å arbeide videre med disse 2 forslaga. 
Arbeidet foregår videre med rapportering til de andre i rådet i løpet av ei uke. 

- Eirik og Siv utarbeider forslag på ullprisen og argumentasjon på hvorfor i 
tilknytning til forslag 1. 

- Else, Anne-Lise og Anne Grete setter seg inn i RMP ordninga og 
undersøker hvordan og om et forslag til tilskudd kan lages der, forslag 2. 

 
Siv spør Bondelaget om hva de tenker om de to forslaga. 
Siv sjekker med Amazing Grace om de har opplysninger om CO2 lagring på sau 
med forskjellig ullengde og alder. Her kan det være god argumentasjon opp 
mot et klimatilskudd. 
 
  



 
15/2023 Eventuelt; Samarbeidsavtale om innsamlingsgodtgjørelse for ull 
mellom NSG, Norilia og Fatland Gjesdal 
Brevet i fra Oppland sendes ut til rådet. 
Vedtak: Innsamlingsgodtgjørelse for ull tas opp på første rådsmøte 
………………………………………………………………………………………………………… 
 
Lars Erik informerte om brevet. Det påpekes der at det ikke har vært utført noe 
arbeide med fornying av avtalene. 
Men det har heller ikke vært noen muligheter for justeringer eller behov. 
Lars Erik svarer Oppland på henvendelsen. 
Avtalen med Norilia er fra 2020 og med Fatland fra 2008. 
Norilia har hatt rutiner for utbetaling av tilskudd, men hos Fatland har det ikke 
vært en rutine som har vært praktisert kontinuerlig. 
Eirik ønsker vi skal gå igjennom begge avtalene og sette opp like avtaler. Viktig 
at avtalene blir like for alle ull leverandører. 
Else spør om det er nødvendig med så detaljerte avtaler? 
Lars Erik ønske å utsette arbeidet med ullavtalen til etter 
Jordbruksforhandlingene, men før sommeren. 
 
Neste møte blir teamsmøte 25.01 kl 09:30 

-  

 

Leder:      Eirik Kolbjørnshus    Tlf. 906 36 310  E-post: eirik.kolbjornshus@nortura.no 

Sekretær: Anne Grete Stabekk         Tlf. 902 01 429 E-post: ags@nsg.no 
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